

Image not found or type unknown



Application for printing subsidies for the three publications: Melitta Urbancic: UNTER STERNEN. Selection of poems; Lydia Mischkulnig (ed.): Poets in exile and resistance. A postcard book by the Theodor Kramer Society; Angelika Bäumer

in German:

Druckkostenförderung für: Melitta Urbancic: UNTER STERNEN. Gedichtauswahl; Lydia Mischkulnig (Hg.): Lyrikerinnen im Exil u. Widerstand. Ein Postkartenbuch der Theodor Kramer Gesellschaft; Angelika Bäumer: „Dann kommen Sie einfach alle zu mir!“

Project

Description

The 80 poems represent a selection of the hitherto scarcely published poetic work of the Viennese poet Melitta Urbancic, who has processed her experience of exile in Iceland in her poetry. The poet, sculptor, actress, translator and beekeeper Melitta Urbancic studied English, German and philosophy in Vienna as well as in Heidelberg and acting with Max Reinhardt. In 1930 she married the composer and conductor Victor Urbancic. In 1933 she fled to Austria because Melitta Urbancic was Jewish. In 1938, an exchange of posts with his former fellow student Franz Mixa enabled Victor Urbancic to go ahead to Iceland alone. Melitta Urbancic managed to follow him a month later at the last moment with her three children. She died in Iceland in 1984. The volume is intended to depict her diverse range of work, and is therefore to be understood as a cross-section of her oeuvre.

in German:

Die 80 Gedichte stellen eine Auswahl des bislang kaum publizierten dichterischen Werks der Wiener Lyrikerin Melitta Urbancic dar, die in ihrer Lyrik ihre Exilerfahrung in Island verarbeitet hat. Die Dichterin, Bildhauerin, Schauspielerin, Übersetzerin und Imkerin Melitta Urbancic studierte Anglistik, Germanistik und Philosophie in Wien sowie in Heidelberg und Schauspiel bei Max Reinhardt. 1930 heiratete sie den Komponisten und Dirigenten Victor Urbancic. 1933 erfolgt die Flucht nach Österreich, da Melitta Urbancic Jüdin war. 1938 ermöglichte Victor Urbancic ein Postentausch mit seinem ehemaligen Studienkollegen Franz Mixa, alleine nach Island vorauszufahren. Melitta Urbancic schaffte es einen Monat später noch im letzten Moment, ihm mit den drei Kindern nachzureisen. 1984 starb sie in Island. Der Band soll ihre vielfältige Schaffensbreite abbilden, und ist daher als ein Querschnitt durch ihr Werk zu verstehen.

Projectwebsite

<http://theodorkramer.at>

Applicant

Theodor Kramer Society

in German:

Theodor Kramer Gesellschaft

Website

<http://theodorkramer.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

28 Nov 2022

Category

book

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.